
Københavnerdialog – input fra KFBU 
 

 

 

1. Hvilke metoder benytter lokaludvalget til at skabe dialog og samarbejde 

med københavnerne?  
 

Bydelens aktører 

KFBU har i høj grad lagt vægt på at skabe dialog og samarbejde med bydelens mange aktører i form af 

foreninger, institutioner, organisationer m.v. Det drejer sig om  

-          Foreninger som fodboldklubben Vestia, Kulturværkstedet Dagmar,  

-          Institutioner som Kulturanstalten, Enghave Kirke og Settlementet,  

-          Organisationer som DGI-byen, Carlsberg Byen 

  

Inddragelse af lokalområde 

I forbindelse med konkret kunstprojekt har KFBU inddraget lokalområdet gennem 

-          Artikel i VesterbroBladet 

-          Møde med beboer- og grundejerforeninger 

-          Opslag i opgange 

-          Opslag på Facebookgrupper for lokale beboere 

-          Borgermøde 

  

Synlighed på gadeplan 

Vesterbro Lokaludvalg (ikke specielt KFBU) er gået i dialog på gadeplan ved at være tilstede og synlig ved 

arrangementer på Enghave Plads, Sidegade-festen, Mændenes hjem, julegaveuddeling mm. 

  

Byen som scene 

KFBU arbejder med kunstneriske projekter på gadeplan for at skabe refleksion og debat om byens rum, den 

lokale identitet og visioner om den fremtidige byudvikling. KFBU vil i 2019-2020 arbejde med byen som 

scene i samarbejde med Metropolis for bl.a. at tage den nye Enghave Plads i brug. Konkrete 

inddragelsesplaner er ikke lagt endnu, men alle tre ovenstående metoder vil komme i anvendelse. 

  

Unge - Undersøgelse/interview 

KFBU indgår i projekt, hvor Lokaludvalget undersøger unges fritidsvaner gennem interviews m.m. for bl.a. 

at afdække deres visioner, ønsker og forslag til byens udvikling. 

 

 

2. Hvilke metoder til københavnerinddragelse virker særligt godt i jeres 

lokaludvalg? 
 

 

 

 



3. Hvordan arbejder lokaludvalget med en mangfoldig 

københavnerinddragelse og repræsentation af bydelens forskellige stemmer? 

Hvilke erfaringer har lokaludvalget med at opnå dette? 
 

Vesterbro Lokaludvalg har afholdt seminarer med fokus på at blive bedre til at komme i kontakt med 

bydelens borgere. Der er udarbejdet ny kommunikationsstrategi, som skal bidrage til, at lokaludvalget i sit 

arbejde kan komme bedre ud over rampen og skabe dialog og debat og styrke de lokale fællesskaber. 

 

 

4. Er der noget, som lokaludvalget gerne vil gøre mere af ift. 

københavnerinddragelse, som ikke er muligt inden for de nuværende rammer i 

Københavns Kommune? 

 

 

 

5. Har lokaludvalget ideer til, hvilke metoder der skal til, for at 

Københavns Kommune som helhed kan opnå endnu bedre og mere mangfoldig 

københavnerinddragelse? 
 

Københavns Kommune skal mindske den afstand, som borgerne oplever. Det kan bl.a. ske ved at give mere 

kompetence til lokaludvalgene, som ellers kan opleves som et ”forsinkende mellemled”, hvis man ønsker at 
komme i kontakt med kommunens beslutningstagere. 

 

København skal være meget mere inkluderende i byudviklingsprocessen og anerkende, at inddragelse af de 

lokale kræfter er afgørende for, om byen kan løse dilemmaerne i byens hastige udvikling. Inddragelse skal 

ske i udviklingsfasen – ikke kun i høringsfasen. Dialog før høring! 

 

Eksempel: udarbejdelsen af planer for godsbaneterrænnet som led i arbejdet med ny kommuneplan sker i 

et helt lukket forum uden inddragelse af det lokalområde, som i 10 år har haft det som et højt prioriteret 

emne i bydelsplaner m.v.  

 

København skal være meget mere fokuseret på at inddrage børn og unge i byudviklingsprocesserne. Her 

kan kommunen lære af andre byer, som er kommet meget længere (eks. Helsinki). 


